
 

 

Fællesbestyrelsen – Stauning Helhed 

Dagsorden 

Bestyrelsesmøde: mandag d. 23. jan. 2023 kl. 16.45 – 19.15 

Mødeleder: Agnethe 

Referent: Ditte  

Mad: Solveig 

Afbud: ingen  

1. Tidspunkt 16.45 – 16.55 

Godkendelse af dagsorden – punkter til evt. 

• Meddelelsesbog 

• Sparring om forældrevalgte opgaver 

• Stauning skole 60 år 1/8-23 

Referat godkendt. 

Godkendelse 

2. Tidspunkt 16.55-17.10 

Nyt fra: 

• Elevrådet  
Starter ligeså stille op igen mandag og torsdag, med Helle ved roret. 

• Formanden 
o Fællesmøde d. 2. feb. kl. 19.00 i Faster-Astrup 
 

Thomas, Johanne, Tina og Kevin deltager i Faster-Astrup – forslag til præsentation og punkter 
mm. Er skrevet ind under evt. De 4 deltagere arbejder selv videre med forberedelse. 
 

o ROFI-møde d. 2. feb. kl. 19-21.30 (dagtilbud) 
Agnethe, Solveig og Ditte deltager. 

• Forældrevalgte 

• Personalet:  
o Stauning skole (medarbejderrep.) 

Lisbeth fortæller om hvad der har optaget/optager skolen: 
 – en anderledes julekalender på skolen 
- overgangstests (afventer fortsat hvordan de skal overleveres til forældrene) 
- Gospelundervisning, som virkelig giver glæde og som skal udmønte sig i en koncert 
- SSP på besøg i 3+4 klasse under temaet ”mit liv på nettet” 
- på fredag har hele skolen innovationsdag 
- Fokus på at tage godt i mod nye ansatte 

o Børnehaven og SFO (medarbejderrep.)   



 

 

Lena fortæller hvad der arbejdes med i de enkelte grupper, samt hvorfor det er relevant netop 
nu i den konkrete gruppe. 

• Ledelsen (herunder børnetal/elevtal samt trivsel):  
o Dagtilbudsleder 

               Børnetallet for 23 er fatsat til hhv.  22 vuggestuebørn, 30 børnehavebørn og 43 SFO børn.  
▪ Udsat tilsynsbesøg ændret til 9/3 kl. 9-11.30 

o Skoleleder  
o Status quo ift. Sygemeldinger.  
o Fint fremmøde til infomøde for kommende 0.klasser – god form at fortælle under 

rundvisning. Forventer en 0.klasse på 14-15 elever, hvilket betyder, at vi kan forvente 
at fortsætte næste skoleår med et samlet elevtal på ca. 97 elever.  

o Thorkild og Ivan har været i Borris at se på airmasters til inspiration, som mulig 
løsning, at det påbud vi fik sidste år.  

o Ivan er næsten i mål med aftalen til gavlskiltet. Støtteforeningen vil give skiltet og vi 
planlægger en form for markering, når skiltet sættes op.  

o Thorkild har haft møde med lederen af plejehjemmet. En god dialog, der medfører et 
fremtidigt møde mellem deres bestyrelse og vores ift. Udvikling af ideer til holdbar 
løsning af deres udbygning og vores placering/tilkørsel mm. 

o Thorkild og Malene arbejder videre med rammen for den kommende meddelelsesbog 
– hvordan det skal bruges og hvor det skal ligge. Der skal være fokus på dansk, 
matematik og elever med udfordringer. Thorkild tager mere med i bestyrelsesregi, når 
der er nyt.  

o Mette, som pt. Er vikar i Børnehuset, er ansat som 0. klasselærer fra 1/2. Det bliver 
rigtig godt især ift. Overgangssamarbejdet.  

o Malene Madsen er ansat som lærervikar og overtager primært Eva F’s timer. Malene 
er uddannet lærer.  

▪ Logo på endegavlen 
▪ Lærervikar + 0. kl. lærer 

 
Til orientering/drøftelse: 

3. Tidspunkt 17.10 – 17.30 

Lisbeth – Bad ifbm. idræt (se tidligere udleveret) 

Drøftelse ud fra de artikler vi har læst. Lisbeth belyser det dilemma, der kan være mellem det børnene 

synes/gerne vil og det vi som voksne mener vil være godt for dem.  

Til drøftelse: 

 

4. Tidspunkt 17.30-17.45 

Tina – møbler og ergonomi  

(se http://www.skoleborn.dk/aug_2018/ergonomi-elever-faar-ondt-i-kroppen.html) 

Der er en nysgerrighed på hvor meget inventar og bevægelse tænkes ind i hverdagen. 

http://www.skoleborn.dk/aug_2018/ergonomi-elever-faar-ondt-i-kroppen.html


 

 

Krop og bevægelse tænker primært ind i UU. Godt med fokus på at variere stillingerne i 

undervisningen.  

Vi drøfter hverdagen set gennem ergonomiske briller. Hovedpointer gør det der er muligt. Lidt 

bevægelse/stillingsændring kan gøre meget. Det er vigtigt, at børnene er ”grounded” på de stole de 

sidder på, da de så får signaler op til hjernen om, at sidde stille. Vigtigt at møblerne passer både til 

børn og voksne. Evt. få vores kommunale ergoterapeut ud at komme med input både på skole og i 

Børnehuset, for at få hjælp til at tænke det ind i læringsmiljøerne. 

Forslag om morgengymnastik/morgenpuls. 

Til orientering/drøftelse 

5. Tidspunkt 17.45-18.00 

Tina – skal alle børnehavebørnene ud og lege i al slags vejr? 

Som udgangspunkt går vi alle ud over middag. Det gør vi fordi der er andre bevægelses-sanse og 

legemuligheder, der er højt til ”loftet” og vi trænger alle til luft i løbet af dagen. Vi gør det også af 

mere praktiske årsager: Sovebørnene skal have plads og ro til at sove og personalet skal have afviklet 

pauser. 

Der er ingen regler uden undtagelser og vi har børn, som har behov for særaftaler og det tænker vi 

ind, hvor det er muligt.  

Til drøftelse: 

6. Tidspunkt 18.00-18.15 

Ditte – vikariater i børnehuset 

Mads og Trine fortsætter i de forlængede vikariater. Didde overtager Mettes timer i Uglegruppen. 

Til orientering/drøftelse: 

7. Tidspunkt 18.15-18.20 

Ditte – systematisering og organisering i børnehuset + fysiske rammer 

Vi har startet et FU. Det er skabt som et forum til at rykke på nogle ting, pædagogfagligt og et ”rum” 

for drøftelser, inddragelse og medejerskab for personalegruppen. Vi er kommet godt fra land og har 

sat flere ting i værk allerede.  

Vi har ligeledes lavet et ”fysiske-rammer-udvalg”. Her arbejder vi både med helt lavpraktisk fordeling 

af børnegrupper i huset til at leve op til kravene for kvalitet i de fysiske rammer fra KIDS materialet. Pt. 

Har vi mange vuggestuebørn og ikke så mange børnehavebørn, så vores rammer skal være fleksible 

nok til at variere efter behov.  

Vi bliver gjort opmærksomme på, at der findes en vuggestuepulje – Jens Ole Koch kan kontaktes for 

yderligere info.   



 

 

Til orientering: 

8. Tidspunkt 18.20-18.25 

TB/Solveig – inputs til mødet i Faster d. 2. feb. med øvrige skolebestyrelser (vedhæftet dagsorden)? 

Dem, der skal deltage til mødet i Faster, skal gøre en præsentation klar og komme med et kort indblik 

i, hvad vi er optagede af. 

Punkter der blev forslået: 

Støtte op om distriktssamarbejdet/den gode overgang. 

Hvordan vil man forbedre vikarsituationen. 

Koordinering af undervisningsmaterialer, så man ikke risikerer, at have samme materiale i 6-7 klasse. 

Hvad bliver gjort anderledes nu? – hvordan støtter vi op om de gode fortællinger? 

Hvordan vil I vende fortællingerne? 

Hvad er det I gerne vil være kendt for? 

Hvad er det vi skal købe i jeres butik? 

Hvordan styrker vi samarbejdet generelt? 

De 4 der deltager (Thomas, Tina, Johanne og Kevin) stikker hovederne sammen for at forberede hvad 

de ønsker at præsentere/sige. 

 

Til drøftelse: 

9. Tidspunkt kl. 18.25-18.35 

TB – principper (vedhæftet 3 stk.) 

Sættes på til næste gang. Vi afsætter fremover ca. 20 min. Pr. princip. Vi skal prioritere principperne 

og være skarpe ift. Dagsordenen. Vi forbereder os ift. Forståelsen og hensigten og bruger kun tid på 

kommentar på selve mødet. 

Principperne fordeles over de næste gange. Når vi skal møde forberedte, skal vi have principperne 

tilsendt i god tid inden mødet. 

Til orientering/drøftelse: 

10. Tidspunkt 18.35-18.50 

TB og Ditte – budget 2023 (vedhæftet 3 stk.) 



 

 

Bestyrelsen orienteres om det aktuelle budget, samt hvad vi kigger ind i med økonomiske briller. 

Thorkild er i gang med at handle ift. Fremskrivningen over år. Han informere yderligere senere.  

Børnehuset har en god økonomi kva tiderligere overførsler. Vi har brugt af overførslerne til bl.a. vores 

fysiske miljøer, puslebord og faldsand på arbejdspladsen. Lønbudgettet for 22 går op og vi laver et 

forventet, kalkuleret overforbrug på løn for 23. 

Til orientering: 

11. Tidspunkt 18.50-19.00 

Nyt fra Støtteforeningen 

Thorkild orienterer om forskellige gode tilskud og et godt samarbejde. 

Til orientering/drøftelse: 

12. Tidspunkt kl. 19.00-19.15 

Eventuelt 

Punkter til næste møde: 

• Tina – sparring omkring forældrevalgtes opgaver 

Til orientering/drøftelse: 

 


